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Abstract: The border areas development is of great importance and is multi-objective, social,
economic, and security. The study addressed the efforts of the public economic authorities in the
development of these areas and their implications for the fight against material poverty and non-
material poverty (multidimensional poverty) in 2000-2019. The study concluded that public
economic policies in this field (fighting poverty) have not achieved satisfactory results. As for
recommendations, the public economic policies should include urgent measures that include
improving living conditions as the first step. The second is to approved special measures and
programs for the sustained economic rehabilitation of border regions in the medium and long-term.
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Résumeé : le développement des zones frontalieres est d'une grande importance, économique social,
et sécuritaire. Cette étude analyse les politiques publics économiques dans le développement de ces
régions, et leur impact sur la lutte contre la pauvreté matérielle et non matérielle entre I'an 2000 et
2019. On a conclu que ces politiques n'avaient pas abouti des résultats satisfaisants dans ce
domaine. A titre de recommandations, ces politiques devraient inclure deux volets, le premier étant
des mesures urgentes qui comprennent 1’amélioration des conditions de vie quotidiennes, et le
deuxiéme, des mesures et des programmes économiques Spéciaux visant a la réhabilitation
économique durable des régions frontalieres a moyen et a long terme.

Mots-clés : pauvreté, Algérie, zones frontaliéres, politiques économiques publiques
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